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Головне – любити Головне – любити обрануобрану справусправу

«Господиня і вдома, і на роботі», – так
відгукуються колеги про Олену
Вихватень, головного бухгалтера проф-
спілкового комітету Рівненської АЕС.
Олена Іванівна з любов’ю ставиться до
всього, за що б не бралася, і це завжди
приносить свої плоди. Вона має заслу-
жену повагу та авторитет у колективі. 

На профспілковій ниві Олена Вихватень
трудиться уже понад двадцять років, левову
частку з них – головним бухгалтером. А це –
справа нелегка і відповідальна, вимагає зібра-
ності, скрупульозності, а часто і винахідливості. 

Колеги Олени Іванівни розповідають,  що
робота у профспілковій бухгалтерії – це не
тільки досконале знання бухгалтерського
обліку, а й уміння знаходити мову з сотнями і
сотнями людей, котрі щодня звертаються зі
своїми питаннями.

«Що б не сталося, на роботу Олена
Іванівна приходить завжди у доброму настрої,
у неї знайдеться хороше слово для кожного, –
зауважують  Валентина Сергієнко та
Валентина Жданюк, які трудяться з Оленою
Вихватень пліч-о-пліч уже чимало років. 

Добре відгукується про свою колегу і
голова первинної профспілкової організації
РАЕС Іван Михайлович Мельник. «Олена
Іванівна – зразок пунктуальності і від-
даності справі, – каже він. – У гарячий для
профспілки літній період нерідко доводить-
ся працювати і до 19-ї, і до 21-ї години.
Однак Олена Іванівна і її соратники по робо-
ті з готовністю жертвують вільним часом,
завжди ідуть назустріч спілчанам, аби вчас-
но оформити путівку, не запізнитися зі звіт-
ністю».

Свого часу саме Олена Вихватень стала
ініціатором та брала активну участь в опра-
цюванні електронної бази даних, яку розро-
били програмісти служби інформаційних
технологій і за допомогою якої бухгалтери
профспілки звітують перед податковою
адміністрацією, Пенсійним фондом, фон-
дом соціального страхування, адміністраці-
єю Рівненської АЕС. 

Маючи неабиякий досвід роботи, Олена
Вихватень охоче ділиться своїми знаннями
та вмінням з молодими колегами, є хоро-
шим наставником і порадником. Навчає
дотримуватися в роботі та в житті одного
простого принципу: головне – поважати
людей і любити справу, яку обрав.

Іванна КОВБ

Моя премия - это награда Моя премия - это награда 
всему нашему коллективувсему нашему коллективу

Премия Кабинета Ми-
нистров Украины присуж-
дается в нашей стране с
2000 года. Ее ежегодно
получает одаренная мо-
лодежь в возрасте от 14
до 35 лет — за дости-
жения в науке, творчестве
и спорте, за мужество, за
развитие молодежного
движения. Инженер-тех-
нолог службы контроля
металла Владимир Тимо-
шенко был представлен к
этой высокой награде за
производственные дости-
жения.

— Владимир, всем, ко-
нечно, интересно, за что
вы получили премию, что
предшествовало этому
замечательному событию.

— В 2011 году на
Запорожской АЭС прово-
дился конкурс научных
докладов среди молодых
работников. Я со своим
руководителем, заместите-
лем начальника службы
контроля металла Галиной
Ивановной Самарской ре-
шил представить доклад о
системе вакуумной сушки
при отгрузке отработавшего
ядерного топлива. В эту
работу вошли и три моих
рационализаторских пред-
ложения. Доклад был приз-
нан лучшим «производствен-
ным решением», но при-
зового места не получил,
так как из украинских
атомных электростанций
сухое хранилище отрабо-
тавшего ядерного топлива
эксплуатирует только наша
станция, и его проблемы
для других пока далеки.

В этом году админис-
трация ЗАЭС приняла ре-
шение выдвинуть мою
кандидатуру на соискание
премии Кабинета Минис-
тров. Из 244 заявок, подан-
ных со всей Украины,
отобрали только 60.

На самом деле моя пре-
мия — это награда всему
нашему коллективу. В служ-
бе контроля металла я
работаю уже 12 лет и очень
благодарен многим моим
коллегам, которые не прос-
то передали мне свой опыт,

но и научили меня, как надо
подходить к решению той
или иной проблемы. Спаси-
бо большое нашему руково-
дителю Геннадию Геннадие-
вичу Насонову, его замести-
телю Галине Ивановне
Самарской, инженеру на-
шей службы Анатолию
Анатольевичу Ерлыкову...

— Расскажите, пожалуй-
ста, как проходило само
награждение, что запом-
нилось, какие впечатле-
ния?

— Премию вручал Пре-
мьер-министр Николай
Азаров в клубе Кабинета
Министров. Но до того всех
лауреатов собрали в Минис-

терстве молодежи и спорта,
где перед торжественной
церемонией проинструк-
тировали, как себя вести.
Рекомендовали улыбаться,
особо не разговаривать и не
задавать лишних вопросов.

Церемония была назна-
чена на 12.00, в 12.05 приш-
ли премьер-министр и ми-
нистр молодежи и спорта.
Зачитали приказ о награж-
дении, вручили премии.
Потом выпили по бокалу
шампанского. Азаров стал
беседовать с награжден-
ными, но все помнили об
инструктаже и старательно
улыбались, поэтому живого
общения не получилось. Пред-
ставляю, что он подумал об
одаренной молодежи.

На церемонии было очень
много молодых ученых, это
вызывает гордость за

страну. Запомнилась одна
девушка. У нее 73 научных
публикаций в области мо-
лекулярной физики, печа-
тается за рубежом, но при
всем этом у нее очень узкая
специализация. Спрашива-
ет меня: «Вы откуда?». Отве-
чаю, что с Запорожской атом-
ной электростанции. «А что,
у нас еще атомные стан-
ции остались?» — удиви-
лась автор научных публи-
каций.

Конечно же, мы рас-
сматривали друг друга.
Легко можно было выделить
пожарных и милиционеров:
все пожарные, как правило,
с заметным отсутствием та-
лии, а милиционеры являли
собой полную им противо-
положность.

Майже від дня створен-
ня Національного природно-
го парку «Подільські Товтри»
(вересень 1996 року), пра-
цює голов-ним бухгалтером
у ньому Тетяна Гудзяк. Вона
закінчила фізико-матема-
тичний факультет Кам’янець-
Подільського національного
університету, деякий час
працювала бухгалтером
(бо, як сама стверджує,
математичний склад мис-
лення має важливе значен-
ня у цій роботі) у єдиному
тоді в Союзі спеціальному
конструкторському бюро
медичної електроніки. І ось
уже 16 років очолює у
«Подільських Товарах» від-
повідальну і напружену
ділянку роботи, пов’язану з
цифрами, розрахунками,
обліком, звітами...

Її колега, начальник від-
ділу економіки і маркетингу
Наталя Павлюк, за фахом
бухгалтер, закінчила місце-
вий сільгоспуніверситет. (Окончание 

на 2-й стр.)(Закінчення на 2-й стор.)

На знімку: головний бухгалтер Тетяна ГУДЗЯК,
начальник відділу економіки та маркетингу (за фахом
— бухгалтер) Наталя ПАВЛЮК, голова первинної проф-
спілкової організації, член ЦК Атомпрофспілки
Олександра КУЧИНСЬКА, директор Олег ЯНКОВСЬКИЙ

АТОМНІ НОВИНИ

� Кабінет Міністрів затвер-
див фінансовий план державної
компанії «Енергоатом» на 2013
рік. Про це повідомив міністр
енергетики і вугільної промис-
ловості Едуард Ставицький на
Першому каналі ТБ. 

Він не уточнив показники
фінплану, лише зазначив, що вони
будуть оприлюднені пізніше.
«Енергоатом» — найбільший вироб-
ник електроенергії в Україні з
часткою сукупного виробництва
понад 50% у загальному обсязі ви-
робництва електроенергії України.

� «За результатами стрес-
тестів переглянуто комплексну
програму підвищення безпеки
українських АЕС. Ядерна енерге-
тика є і буде надалі важливою
компонентою у забезпеченні
енергетичної безпеки України 
в середньо- і довгостроковій
перспективі, служити однією з
основ забезпечення сталого
розвитку національної економі-
ки. Її зростаюче значення знай-
шло відображення і у відповід-
ній Енергетичної стратегії Ук-
раїни до 2030 року». 

Про це заявив міністр енерге-
тики та вугільної промисловості
України Едуард Ставицький під час
міжнародної конференції «Атомна
енергія у XXI столітті», що про-
ходила у м.Санкт-Петербург (Росій-
ська Федерація). Під час конфе-
ренції учасники обговорили акту-
альні питання ядерної безпеки
світу у постфукусімських реаліях.

� На Южно-Українській АЕС
відкрився офіс Всесвітньої асо-
ціації операторів, що експлуа-
тують АЕС (ВАО АЕС). Червону
стрічку перерізали в.о. гене-
рального директора ВП ЮУАЕС
Вячеслав Кузнецов і офіційний
представник ВАО АЕС на цьому
майданчику Дмитро Альмикєєв. 

«Створення інституту пред-
ставництв — один з постфукусім-
ських заходів, що досить успішно
впроваджуються по лінії ВАО АЕС»,
— зазначив Вячеслав Кузнецов на
церемонії відкриття. У свою чергу,
Дмитро Альмикєєв запевнив, що в
офісі є усе необхідне для роботи. 

Ідея створення представництв
ВАО АЕС безпосередньо на проми-
слових майданчиках атомних стан-

цій виникла після аварії на АЕС
«Фукусіма» в Японії. Створення інс-
титуту таких представництв було
затверджене Радою керівників
Московського центру. Відповідно
до угоди між НАЕК «Енергоатом» і
керівництвом Московського центру
ВАО АЕС, офіси будуть відкриті на
усіх українських атомних електро-
станціях. ЮУАЕС стала другим май-
данчиком в нашій країні, де відкри-
лося представництво. Третім май-
данчиком стала Хмельницька АЕС.

Створення представництв по-
в’язане з необхідністю детальнішо-
го моніторингу експлуатаційного
стану АЕС. Мета, яку ставлять
перед собою у Всесвітній асоціації,
— здійснювати прямий зв’язок з
атомними електростанціями, під-
вищувати надійність і безпеку
енергоблоків шляхом поширення
передового досвіду й оперативно
інформувати асоціацію про події
на атомних станціях з метою
швидкого реагування на них. 

� В июне 2011 года на Но-
воконстантиновской шахте был
введен в эксплуатацию первый
очистной блок 341—1 в объеме

36 тыс. тонн урановой руды, и
шахта приступила к опытно-
промышленной отработке Но-
воконстантиновского место-
рождения урановых руд.

За эти два года коллектив шахты
окреп, все производственные пока-
затели — проходка, бурение и
добыча выполняются на 100%.
Учитывая сложное финансовое поло-
жение комбината, коллективу под-
разделения это удается нелегко. В
стабилизации работы шахты суще-
ствующую помощь оказывают спе-
циалисты комбината: Сорокин И.Г.,
Ковальчук Н.И., Шумило В.В. и др.,
которые всегда в нужную минуту
подставляют плечо поддержки.

И вот результаты не заставили
себя ждать. В июне 2013 года, спу-
стя два года после ввода в экс-
плуатацию первого блока, введен
в эксплуатацию уже шестой очист-
ной блок — 341—3 с объемом
«богатой руды» в 89 тыс.тонн.

Этому успеху предшествовала
сложная трудоемкая работа кол-
лективов участков шахты: горно-
проходческого — начальник участ-
ка Лысяк А.В., бригадиры Чалый

А.В., Чуйков И.Н., Добровольский
Р.Н.; бурового — начальник участ-
ка Шокол Д.А., бригадиры: Дах-
новский Н.В., Марциненко А.Н.;
строительно-монтажного — нача-
льник участка Филенко Н.Н.

Полностью нарезан блок 341—
4 с объемом в 85 тыс. тонн руды,
шахта приступает к буровым и
строительно-монтажным работам
по этому блоку. Также ведутся гор-
нопроходческие работы по блоку
321—1 с запасами руды в 75 тыс.
тонн. Все это позволяет коллекти-
ву шахты с уверенностью смотреть
в ближайшее будущее.

Александр ПИЦЫК,
главный инженер

Новоконстантиновской шахты
� Строящийся на Запорож-

ской АЭС комплекс по перера-
ботке твердых радиоактивных
отходов вскоре пополнится
современной установкой сжи-
гания датского производства.
Преимущества комплекса заклю-
чаются в том, что новое оборудо-
вание полностью соответствует
последним мировым тенденциям
в сфере обращения с РАО. 
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ЕЛЕКТРОНЕПЛАТЕЖІ - СОЦІАЛЬНА ЗАГРОЗА

ЩИРІ ВІТАННЯ ІНТЕЛЕКТУАЛЬНА МОЛОДА ЕЛІТА АЕС

Еще интересно было
живьем увидеть первых лиц
государства и отметить, что
выглядят так же, как по
телевизору. 

После награждения в
Министерстве молодежи и
спорта был устроен обед.
Мне показалось, что у нас на
станции в столовой кормят
намного лучше. 

Еще был один инте-
ресный момент. На костю-
ме, который я надел на
церемонию награждения,
был прикреплен депутат-
ский значок (на нем не
указано, депутат какого
именно горсовета). Перед-
вигался я по городу,
естественно, на метро. Там
на этот значок реагировали
довольно активно — мол,
вот, все-таки решил чинов-
ник проехать в обществен-
ном транспорте!

— Владимир, вас мно-
гие знают и в городе, и на
станции благодаря вашей
активной жизненной пози-
ции. Расскажите о своих
интересах, приоритетах.

— Началось все с того,
что, будучи студентом ЗГТУ,
я каждое лето ездил рабо-
тать в детский центр
«Юность». С тех пор же-
лание работать с моло-

дежью осталось. В органи-
зации молодежи ЗАЭС я
отвечаю за работу спор-
тивной комиссии. Мы про-
водим много разных меро-
приятий: «Богатырские
игры», «Весна в кедах»,
«Осень в кроссовках»,
«Роллерфест», «Стрит-бол»,
«Железная осень»... Если
раньше в наших сорев-
нованиях участвовали толь-
ко энергодарцы, то сейчас к
нам приезжают спортсмены
со всего юга Украины.

В общем, мне всегда
было интересно общаться с
людьми, интересно их
отношение к жизни города,
атомной станции, страны.

Любовь к спорту приви-
ла мне моя тетя, она учитель
физкультуры в средней
школе №2, а позже — тре-
нер по тяжелой атлетике
Иван Владимирович Леон-
тьев. Для меня спорт — это
прежде всего дисциплина,
что немаловажно и для
жизни, и для здоровья.

— А еще вы пишете
статьи в газету «Энергия»…

— Семья, общественная
работа, депутатские дела
занимают достаточно много
времени, поэтому статьи в
газету пишу не так уж часто.

— Чему еще находится
место в вашей жизни?

— Конечно, самое важ-
ное для меня — это семья,

затем — работа, благодаря
которой мы живем, а потом
уже все остальное. Двое
моих детей — 7-летняя дочь
и 4-летний сын взрослеют,
требуют внимания. Дочь
занимается художествен-
ной гимнастикой. После
рождения детей уже через
неделю я начал учить их
нырять и плавать прямо в
ванне. Результат получился
отличный. Теперь ко мне за
практическими советами
приходят другие родители.

Помимо всего у меня
есть особенное хобби — это
пчелы. Раньше ими зани-
мался мой дедушка, когда
он ушел из жизни, встал
вопрос, что делать с ульями
— выбросить или все же
продолжать дедовское увле-
чение? Попробовал, получи-
лось. Почитал специальную
литературу, понял, как улуч-
шить начатое дело. Сейчас
уже оборудовал спальное
место на ульях. Эта
практика давно известна: во
время сна от ульев вас
отделяет только доска, на
которой, собственно, и спит
человек. Пчелы издают
ультразвук, плюс медовый
запах, что в совокупности
очень полезно для
здоровья.

— Есть ли у вас куми-
ры, кто вызывает уваже-
ние, восхищение? 

— Кумиры, наверное, в
разном возрасте — свои.
Сейчас я восхищаюсь таки-
ми людьми, как Борис Патон
и Михаил Калашников. Ско-
ро оба отметят 95-летие.
Считаю, если человек поста-
вил себе цель дожить до 100
лет, он будет работать над
этим и проживет долго. Все
дело в отношении к жизни, в
наличии четко сформулиро-
ванной цели и желании идти
к ее достижению.

С течением времени ста-
новишься мудрее и начи-
наешь видеть жизнь по-
другому. Работа на Запо-
рожской АЭС дала мне
возможность понять одну
важную вещь: наша станция
— последний островок соци-
ализма. Приходит моло-
дежь и часто сетует, мол,
режимное предприятие,
строгости, требования! На
самом деле это порядок,
который создавался десяти-
летиями. Уже через некото-
рое время эти люди поймут,
что путевки, материальная
помощь, оплата больничных
и просто ставшая при-
вычной бесплатная достав-
ка на работу — результат
этого порядка.

Желаю всем мудрости,
энергии и желания дос-
тигать поставленных целей!

Беседовала 
Лариса ЮРЬЕВА

МОЯ ПРЕМИЯ - ЭТО НАГРАДА 
ВСЕМУ НАШЕМУ КОЛЛЕКТИВУ

(Окончание. 
Начало на 1-й стр.)

І ось уже 13 років трудиться у національному парку, 11 з яких
— на керівній посаді. Бухгалтерська і економічна служба
тісно між собою пов’язані, тому директор НПП Олег
Яновський запросив до розмови обох своїх підлеглих, оха-
рактеризувавши їх як дуже відповідальних, добросовісних і
працьовитих співробітників. Зауваживши при цьому, що
працювати їм у нинішніх нестабільних економічних умовах
дуже важко, такого безладу, породженого «новаціями»
високопосадовців, м’яко кажучи, який є сьогодні у веденні
бухгалтерських обліків та плануванні, ніколи ще не було.
Даються взнаки постійні зміни у законодавстві, «розплоди-
лося» безліч зайвих циркулярів... «А ці неперервніі перевір-
ки? То фінансова інспекція, то КРУ міністерства, то прокура-
тура контролюють нас,— обурюється Олег Йосипович, який
має великий досвід роботи у правоохоронних органах і знає,
«що можна вчепитися за три копійки і робити на цьому
«погоду». — Тільки цього року шість разів перевіряли нас.
Ми мусимо відписуватися, доводити, що нічого не порушу-
вали. Ми ж бюджетна організація, штатний розпис нам
затверджує профільне міністерство. Та й зробити щось не-
правильно нам не дасть казначейство. Але нічого не поро-
биш, доводиться миритися з системою, де на одного пра-
цюючого — шість контролерів».

При постійній нестачі коштів, а чітко фінансується лише
заробітна плата працівників національного парку, нараху-
вання на неї та комунальні платежі, тут намагаються зароб-
ляти їх самостійно. Існує спеціальний фонд, куди надходить
виручка за екскурсії екологічними стежками, таких шість,
але створюються ще нові, є рекреаційні зони, де можна
зупинитися на короткостроковий відпочинок. З тих, хто при-
їжджає сюди, беруть символічну плату — 4 грн. за одну
особу та шість — за паркування транспортного засобу. Є
будиночки, де можна розміститися. 

Плануємо ще дуже багато зробити, — кажуть мої спів-
розмовниці, — але виходимо з того, що можемо. Як прави-
ло, все тримається тут на голому ентузіазмі, бо зарплати у
працівників національного парку просто мізерні. Але ста-
більні, і у цьому заслуга бухгалтерів та економістів, — наго-
лошує директор. Приходять на роботу молоді жонаті чолові-
ки — і спробуй прогодуй сім’ю на такі гроші. Ті, хто працює
по селах, ще якось виживають, бо мають підсобне госпо-
дарство, городи, а міським жителям як бути? Та у цьому
дружному колективі, де майже всі співробітники є членами
профспілкової організації, навчилися долати труднощі,
допомагати одне одному.

Людмила ГАП’ЮК

Первинна профспілкова
організація ДП «Смоли» сер-
дечно вітає директора дитя-
чого оздоровчого закладу
«Червоні вітрила», члена
профбюро закладу  Петра
Григоровича ГОРОХОДА з
ювілеєм — 65-річчям від дня
народження.

Позаду великий етап життє-
вого і професійного шляху,
сповненого сумлінною працею.
З 1974 року Ви працювали на
Придніпровському хімічному
заводі в Об’єднаному заводсь-
кому комітеті профспілки. Затим
пройшли різні службові щаблі —
від інструктора-методиста до
дирек-тора бази відпочинку —
начальника піонерського табору
ім. В. Коробкова виробничого
об’єднання «Придніпровський
хімічний завод».

З 2000 року і донині Ви очо-
люєте дитячий оздоровчий табір
«Червоні вітрила» ДП «Смоли».

Ваша діяльність на цьому
посту спрямована на зміцнення
матеріально-технічної бази та-
бору, створення умов для гарно-
го санітарно-гігієнічного обслу-
говування дітей з постійним
медичним доглядом.

У таборі оздоровлюються
діти з усієї України та діти пільго-
вих категорій, яким створюють-
ся всі умови для розвитку індиві-
дуальних здібностей і почуття
єдиного дружного  дитячого
колективу.

Ваші сумлінність, турботли-
вість, високий професіоналізм

мають авторитетом та повагу в
колективі. 

Ви постійно демонструєте
тісну співпрацю, в інтересах тру-
дового колективу і юних відпочи-
вальників, з Представником
Атомпрофспілки у Дніпродзер-
жинській організації та проф-
спілковим комітетом ДП «Смоли». 

Керівництво та профспіл-
ковий комітет ДП «Смоли» висо-
ко оцінює Вашу працю, відзна-
чену багатьма нагородами ЦК
Атомпрофспілки України.

Вітаючи Вас зі знаменною
датою у житті, щиро бажаємо
здоров’я, зберегти на багато-
багато років  молодість душі, твор-
чу енергію і позитивні емоції.
Щастя й удачі Вам в усьому!

Голова профспілкового
комітету

Т.О.ФЕДОРЕНКО

ГОЛОВНЕ – ЛЮБИТИ
ОБРАНУ СПРАВУ

(Закінчення. Початок на 1-й стор.)

Неплатежі за електроенергію в Україні досягли максимального
значення за всю історію незалежності країни — понад 400 млн дол..

При цьому основна частка боргу за електрику припадає на водоканали.
Через критичну заборгованість водоканалів за електроенергію перед енер-
гопостачальними компаніями останні недоплатили в оптовий ринок тільки
за квітень 250 млн дол..

До 15 травня повинні були надійти кошти від обленерго в оплату
електроенергії за квітень. Недоотримано 2 млрд грн. (250 млн дол.). З
урахуванням боргу за березень загальний дефіцит коштів в енерго-
ринку досяг 3,3 млрд грн. (близько 420 млн дол.). Це відповідає при-
близно половині товарної продукції енергогенеруючих компаній за
місяць.  У результаті знизилися розрахунки з виробниками електрое-
нергії, які змушені накопичувати борги перед постачальниками пали-
ва, в тому числі вугілля.

«Уже восени можуть виникнути проблеми з виплатою зарплати у
шахтарів, а пізніше — в енергетиків», — прокоментував ситуацію 
старший аналітик компанії «Енерго-Інвест» Леонід Симоненко. За
його словами, проблема полягає у тому, що в бюджеті поки немає
реальних коштів для компенсації різниці в тарифах на воду для насе-
лення. Вже за підсумками першого кварталу 2013 року рівень платежів
водоканалів за електроенергію скоротився до 10%.

Якщо в 2010 році борги водоканалів за електроенергію досягали 190
млн дол., то зараз вони уже перевищують 400 млн дол.. Водоканали
залишилися без держпідтримки і не можуть вчасно розраховуватися за
електроенергію, що загрожує їх відключеннями. З настанням холодів
почнуться проблеми у теплогенерації», — сказав експерт.

На його думку, «ситуація набирає загрозливого характеру, тому що
крім водоканалів можна очікувати соціально-економічних проблем у
всіх учасників виробничого ланцюжка, починаючи з видобутку вугілля».

«Це загрожує соціальним напруженням як з боку постачальників
комунальних послуг, так і з боку споживачів», — вважає Симоненко.

АКТИВНА МОЛОДЬ - МІЦНА ПРОФСПІЛКА

С АКТИВОМ РАБОТА СПОРИТСЯ!
В последнее воскре-

сенье июня во всех горо-
дах Украины проводится
множество мероприятий,
концертов, фестивалей,
выставок, конкурсных
программ, посвященных
Дню молодежи.

В преддверии празд-
ника мы пообщались с
председателем организа-
ции молодежи ОП ЗАЭС
Максимом Овчатовым и
расспросили его, чем же
сегодня живет молодежь
станции.

— Сегодня четверть
всех работников ЗАЭС, вхо-
дящих в профсоюз, — это
молодежь до 35 лет, — ска-
зал он. — Организация
молодежи на атомной элек-
тростанции существует с
2000 года и на протяжении
всего этого времени проис-
ходит ее развитие. 

Максим возглавляет мо-
лодежную организацию с
2006 года. Основной ее актив
— порядка 20 человек — за-
нимается практически всем
тем, что интересно молодым
ребятам. Другими словами,
это несколько комиссий,
которые работают по различ-
ным направлениям.

Самая приоритетная —
комиссия по производ-
ственной деятельности и
обучению, которую возгла-
вляет работник ЭП Михаил
Черых; по шефской работе
— Максим Гордийчук; нап-
равлением «спорт и туризм»
занимается Владимир Ти-
мошенко; информационную
деятельность ведет Эльви-
ра Миничева, культурно-
массовую — Максим Чер-

ных, комиссию по работе с
молодыми специалистами
— Дмитрий Орлов. Есть еще
направление по междуна-
родному сотрудничеству

Все-таки основное у
ребят — это работа: в цехах
и подразделениях атомной
станции, а общественная
деятельность приходится на
их личное время. Но если
проанализировать, что сде-
лали молодые атомщики
Запорожской АЭС всего
лишь за полгода, то диву
даешься, как им это уда-
лось. 

Так, если говорить о
профессиональном разви-
тии среди молодых специа-
листов, то был проведен
конкурс научных докладов,
работы на него были пред-
ставлены достаточно серь-
езные. Авторы лучших док-
ладов были командированы
на научные симпозиумы
отрасли. 

Участвовали в конкурсах
профмастерства по 8 спе-
циальностям. 

Почти ни одно город-
ское мероприятие не обош-
лось без участия молодых
атомщиков Запорожской
АЭС. Спортивная комиссия
провела ежегодный турнир
«Мама, папа, я — шахматная
семья». Ко Дню Победы в
городском парке проводи-
лись соревнования по стрит-
болу. Последним мероп-
риятием стала поездка в 
г. Славутич на «Богатырские
игры». Для детей Энерго-
дара был проведен конкурс
рисунков «Жил-был чело-
век», а команда КВН съезди-
ла в Желтые Воды.

Молодые работники уже
давно стали добрыми друзья-
ми ребят из Молочанской
школы-интерната. Они не
только оказывают матери-
альную помощь, но и совмес-
тно с профсоюзным комите-
том ЗАЭС собирают вещи,
книги, игрушки, проводят кон-
церты, организуют игры, дела-
ют многое, чтобы затронуть до-
бром и согреть детские души.

Активно работают в мо-
лодежной организации Сер-
гей Пастухов, Александра
Панченко, Олеся Загорулько,
Александр Палитов, Евгений
Бережняк, Александр Тимо-
феев, Сергей Логинов, Олег
Демура и др. 

ОМ не стоит на месте,
постоянно развивается, а
молодежь — это, как извест-
но, стратегический ресурс
профсоюза, так как она при-
нимает активное участие в
решении производственных
и социально-экономических
вопросов на предприятии. 

Несомненно, такая боль-
шая общественная работа

молодежи нашла поддержку у
руководителей цехов и под-
разделений станции, ее вся-
чески поощряет директор
Запорожской АЭС Вячеслав
Тищенко, председатель проф-
союзного комитета Николай
Захаров, председатель комис-
сии при профкоме по шеф-
ской работе и работе с моло-
дежью Александр Руденко.
Помогают, направляют, под-
держивают… Считают, что
активная молодежь — это
крепкий профсоюз.

Что касается ближайших
планов, то, как сказал
Максим Овчатов, молодеж-
ная организация будет про-
должать начатое, чтобы
выполнить весь план меро-
приятий, намеченный на
2013 год. А сейчас предсе-
датель спортивной комис-
сии занимается сбором и
подготовкой команды на
спартакиаду ОМ АЭС
Украины, которая пройдет в
конце июля на Ривненской
АЭС.

О. ШПЛИХАЛ

НА ЗАЕС ПРОХОДЯТЬ ПРАКТИКУ 42 СТУДЕНТИ СНУЯЕіП
Щорічно студенти Се-

вастопольського національ-
ного університету ядерної
енергії і промисловості
(СНУЯЕіП) проходять на
Запорізькій атомній елек-
тростанції виробничу прак-
тику. Цього року на Запо-
різьку АЕС прибуло 42
студенти третього курсу.
Практика проводиться в
центрі підготовки ремонт-
ного персоналу (ЦПРП)
навчально-тренувального
центру (НТЦ) Запорізької
АЕС.

Спочатку студенти про-
ходять вступний курс теорії
в НТЦ, потім вирушають
у центр підготовки ремонт-

ного персоналу, де знайом-
ляться з основним техноло-
гічним процесом Запорізь-
кої АЕС. Весь цей час зі
студентами працюють інс-
труктори та майстри вироб-
ничого навчання.

Навчальна програма
практики розроблена НТЦ
уже давно. Щорічно вона
узгоджується з універси-
тетом, і в разі потреби в 
неї вносяться корективи. У
2013 році, спільно з фа-
хівцями кафедр універси-
тету, робочі програми для
третього курсу були пе-
реглянуті. Програма для всіх
курсів адаптована під ви-
робництво, в ній враховані

основні технологічні мо-
менти, включаючи облад-
нання, що є в цехах.

Студенти 3 курсу, крім
проходження практики в
лабораторіях, отримають
також можливість відвідати
спеціалізовані екскурсії за
такими спеціальностями як
«атомна енергетика», «автома-
тизоване управління тех-
нологічними процесами» і
«електричні станції». Також
практиканти проходитимуть
ознайомлювальний курс в
електроцеху, цеху теплової
автоматики і вимірювань,
відвідають відкритий роз-
подільний пристрій ВРП-750
і гідротехнічні споруди. Для

студентів за спеціальністю
«атомна енергетика» буде
організована екскурсія на
один із блоків, які зна-
ходяться в ремонті. Також
студенти зможуть побувати
на блочному щиті уп-
равління енергоблоком.

Практика – це не тільки
можливість доповнити тео-
ретичні знання корисними
навичками, а й шанс пока-
зати свій потенціал. До сту-
дентів на виробництві при-
дивляються їхні майбутні
керівники та наставники і роб-
лять перші висновки про
майбутніх молодих фахівців,
які незабаром прийдуть пра-
цювати на Запорізьку АЕС.

Конкурс детских рисунков «Жил-был  человек»
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ЯДЕРНА ЕНЕРГЕТИКА: НАУКОВИЙ СУПРОВІД

ПРАВОВА ДОПОМОГА

Відпустка, відрядження, тимча-
сова непрацездатність, звільнення
працівника... При настанні таких
подій відразу виникають питання, як
правильно оформити такі трудові
відносини, як оплачувати працівни-
ку виконання додаткових обов’язків
та інше? Саме з цим ми спробуємо
розібратися в нашій публікації.

Чинним законодавством установле-
но такі способи виконання працівника-
ми додаткових обов’язків: 

1) виконання обов’язків тимчасово
відсутнього працівника; 

2) тимчасове замісництво; 
3) суміщення професій (посад); 
4) розширення зони обслуговуван-

ня, збільшення обсягу виконуваних
робіт. 

Перелічені різновиди виконання
додаткових обов’язків є самостійними
способами побудови трудових відно-
син, тому їм властиві свої особливості.
В той же час вони мають і багато
спільного. 

Якщо працівнику необхідно дору-
чити виконання роботи тимчасово
відсутнього працівника (у разі від-
пустки, відрядження, тимчасової не-
працездатності тощо), то це буде
виконання обов’язків тимчасово
відсутнього працівника або тимча-
сове замісництво. 

Інша річ, якщо працівнику необхідно
доручити виконання додаткових
обов’язків у зв’язку з наявністю на
підприємстві вакантної посади. В цій
ситуації виконання обов’язків необхід-
но оформити як суміщення професій
(посад) або розширення зони обслу-
говування (збільшення обсягу ви-
конуваних робіт). 

Порядок оформлення зазначених
вище способів виконання праців-
никами додаткових обов’язків, а також
умови їх оплати регламентуються
КЗпП, постановою №1145, роз’яс-
ненням № 30/39, Генеральною угодою. 

Розглянемо детальніше порядок
оформлення та оплати при різних спо-

собах виконання працівниками додат-
кових обов’язків. 

Виконання обов’язків тимчасово
відсутнього працівника має місце,
коли працівник підприємства разом зі
своєю основною роботою, обумов-
леною трудовим договором, виконує
обов’язки іншого, тимчасово відсут-
нього, працівника (ст. 105 КЗпП і п. 2
постанови №1145), що характеризу-
ється наступним: 

1) працівник виконує покладені на
нього додаткові функції без звільнення
від основної роботи, яка передбачена
трудовим договором; 

2) виконання додаткових обов’язків
відбувається протягом робочого дня
(зміни), з урахуванням нормальної
тривалості робочого часу, встанов-
леної КЗпП; 

3) виконання додаткових обов’язків
припускає заміну працівника, тимча-
сово відсутнього через хворобу, від-
пустку, відрядження та з інших причин,
коли за ним зберігається місце роботи
(посада). 

Вибір працівника, на якого буде
покладено додаткові функції з ви-
конання обов’язків тимчасово відсутньо-
го працівника, проводиться з урахуван-
ням його реальної можливості вико-
нувати ці обов’язки, тобто з урахуван-
ням наявності відповідної професійної
підготовки та зайнятості при виконанні
власної роботи і лише з його відома. 

Додаткові функції з виконання
обов’язків тимчасово відсутнього пра-
цівника покладаються на конкретного
співробітника підприємства виданням
наказу (розпорядження) керівника. 

За додаткове навантаження з
виконання обов’язків тимчасово від-
сутнього співробітника працівнику під-
приємства, на підставі ст. 105 КЗпП,
здійснюється відповідна доплата. Роз-
мір і умови введення доплати своїм
працівникам підприємство встановлює
в колективному договорі з дотриман-
ням вимог Генеральної угоди. Конкрет-
ний розмір доплати визначає керівник

підприємства в наказі (розпорядженні)
про покладення на працівника додат-
кових функцій з виконання обов’язків
тимчасово відсутнього працівника. 

Розширення зони обслуговування
(збільшення обсягу виконуваних робіт)
припускає виконання додаткових
функцій за однією і тією ж професією
або посадою.

Окремим випадком виконання
обов’язків тимчасово відсутнього пра-
цівника є тимчасове замісництво,
тобто виконання службових обов’язків
за посадою тимчасово відсутнього
працівника, коли це викликано вироб-
ничою необхідністю, як правило, засто-
совується у разі потреби заміщення
працівника, що обіймає вищу посаду.
На період замісництва працівник
звільняється від виконання своєї
роботи, обумовленої трудовим догово-
ром. Також оформляється наказом
(розпорядженням) керівника підпри-
ємства і лише за згодою працівника. 

При тимчасовому замісництві
працівнику-заміснику виплачується
доплата у розмірі різниці між його
фактичним окладом і посадовим окла-
дом працівника, якого він заміняє. 

Штатним заступникам або поміч-
никам відсутнього працівника (за
відсутності посади заступника) різниця
в окладах не виплачується. Окрім того,
права на отримання відповідної допла-
ти не мають і головні інженери підпри-
ємства, установи або організації 
в період тимчасового заміщення
керівника. 

Преміюються тимчасові заступ-
ники за умовами і в розмірах,
установлених за посадою праців-
ника, якого вони заміняють. При
цьому премія нараховується на поса-
довий оклад заступника. 

Суміщення професій (посад) по-
лягає у виконанні працівником разом
зі своєю основною роботою, перед-
баченою трудовим договором, до-
даткової роботи за іншою професією
(посадою). 

Відмінною рисою цього способу
виконання додаткових обов’язків порів-
няно з попередніми двома (виконання
обов’язків тимчасово відсутнього
працівника і тимчасове замісництво) є
те, що суміщення професій (посад)
можливе тільки за наявності вакантної
посади. 

Працівникам, які виконують на то-
му ж підприємстві, в установі або
організації разом із своєю основною
роботою додаткову роботу за іншою
професією (посадою) без звільнення
від основної роботи, на підставі 
ст. 105 КЗпП проводиться доплата за
суміщення професій (посад), розмір
якої одному працівнику не обмежу-
ється максимальним розміром і виз-
начається наявністю економії за тариф-
ними ставками і окладами суміщуваних
посад працівників. 

Для виконання роботи за вакантною
посадою можна залучати працівників
підприємства й іншим способом, яким
є розширення зони обслуговування
(збільшення обсягу виконуваних
робіт), а саме виконання працівником
разом зі своєю основною роботою,
обумовленою трудовим договором,
додаткового обсягу робіт за однією і
тією ж професією або посадою. Це і
є основна відмінність зазначеного
способу виконання додаткових функцій
від суміщення професій (посад). У
всьому іншому ці два способи покла-
дання додаткових обов’язків на праців-
ника нічим не відрізняються. 

Розмір доплати конкретному пра-
цівнику зазначається в наказі (розпо-
рядженні) керівника про доручення
йому виконання додаткових обов’язків
у порядку розширення зони обслу-
говування (збільшення обсягу викону-
ваних робіт). 

І на закінчення узагальнимо основні
характеристики кожного зі способів
виконання додаткових обов’язків (див.
таблицю).

Олександра КРАВЧУК,
юрист ЦК Атомпрофспілки

Основні 
характерис-

тики

Спосіб виконання додаткових обов’язків

Необхідність у виконанні
додаткових обов’язків виклика-

на тимчасовою відсутністю
працівника, коли за ним збері-
гається місце роботи, посада

Необхідність у виконанні
додаткових обов’язків виклика-

на появою вакантної посади

виконання
обов’язків

тимчасово від-
сутнього пра-

цівника

тимчасове
замісництво

суміщення
професій

(посад)

розширення
зони обслуго-

вування (збіль-
шення обсягу
виконуваних

робіт)

1 2 3 4 5

У чому суть

Виконання
разом з основ-
ною роботою,
обумовленою

трудовим дого-
вором, обов’яз-

ків тимчасово
відсутнього
працівника

Виконання
службових

обов’язків за
посадою тимча-
сово відсутньо-
го працівника із
звільненням від
виконання своєї

роботи

Виконання
разом зі своєю

основною робо-
тою, передба-

ченою трудовим
договором,
додаткової
роботи за

іншою професі-
єю (посадою)

Виконання
разом зі своєю

основною робо-
тою, передба-

ченою трудовим
договором,

додаткового
обсягу робіт за
однією і тією ж
професією або

посадою

Порядок
оформлення

Наказ керівника
підприємства

про покладання
додаткових

функцій з вико-
нання обов’яз-
ків тимчасово

відсутнього
працівника

Наказ керівника
підприємства

про покладання
додаткових
обов’язків у

порядку тимча-
сового заміс-

ництва

Наказ керівника
підприємства

про покладання
додаткових

функцій у
порядку сумі-

щення професій
(посад)

Наказ керівника
підприємства

про покладання
додаткових

функцій у
порядку розши-

рення зони
обслуговування

(збільшення
обсягу викону-

ваних робіт)

Порядок
доплати

Доплата в роз-
мірі до 100%

тарифної ставки
(окладу, поса-
дового окладу)

відсутнього
працівника.
Конкретний

розмір доплати
встановлюється
з урахуванням

вимог колектив-
ного, договору і
зазначається в

наказі керівника

Працівнику-
заміснику

додатково вип-
лачується різни-

ця між його
фактичним

окладом і поса-
довим окладом

працівника,
якого він замі-

няє

Розмір доплати
максимальним

розміром не
обмежується і
визначається

наявністю еко-
номії за тариф-
ними ставками і
окладами посад
працівників, що

суміщаються.
Конкретний

розмір доплати
встановлюється
з урахуванням

вимог колектив-
ного договору і
зазначається в

наказі керівника

Розмір доплати
не обмежується
максимальним
розміром і виз-
начається наяв-
ністю економії
за тарифними

ставками і окла-
дами, які могли
б виплачуватися
за умови дотри-

мання норма-
тивної чисель-
ності працівни-
ків. Конкретний
розмір доплати
встановлюється
з урахуванням

вимог колектив-
ного договору і
зазначається в

наказі керівника

Питання безпеки ядерної енерге-
тики набули надзвичайної актуально-
сті після низки інцидентів і аварій, що
сталися на об’єктах, які використо-
вують ядерні технології, особливо
після аварії на четвертому енергобло-
ці Чорнобильської АЕС у 1986 році та
на АЕС «Фукусіма» у 2011 році
Системні досліджування стану безпе-
ки енергоблоків атомних станцій в
Україні та інших країнах з розвиненою
ядерною енергетикою свідчать про
можливість та необхідність підвищен-
ня рівня безпеки АЕС.

Енергетична стратегія України на
період до 2030 року передбачає розвиток
ядерної складової, що потребує підви-
щення економічності виробництва діючих
АЕС. У свою чергу, підвищення ефектив-
ності виробництва АЕС вимагає неухи-
льного дотримання принципу забезпе-
чення необхідного рівня безпеки.

У 2013 році на здобуття Державної
премії України в галузі науки і техніки
висунуто роботу «Комплекс методів та
заходів забезпечення безпечної експлуа-
тації та ефективності АЕС України». що
виконувалася науковцями Інституту про-
блем безпеки АЕС Національної академії
наук України, Державного науково-тех-
нічного центру з ядерної та радіаційної
безпеки, Національної атомної енергоге-
неруючої компанії «Енергоатом», Укра-
їнського ядерного товариства, Одеського
національного політехнічного університе-
ту. Наукова й практична значимість цієї
роботи полягає у розв’язанні низки нау-
ково-технічних питань щодо створення
програми підвищення рівня безпеки й
забезпечення радіаційного захисту; нау-
ково-технічних основ і методичного
забезпечення зменшення наслідків запро-
ектних аварій; оптимізації планування
ремонтів та випробувань обладнання;
методів реалізації концепції переходу на
ремонт за технічним станом тощо.

Звернемо увагу на прикладний бік цієї
роботи: наукове вирішення проблеми
дістало свій відбиток в експлуатаційній
діяльності у вигляді відповідної норма-
тивно-технічної та експлуатаційної доку-
ментації, програмного забезпечення.

Завдяки плідній багаторічній співпраці
вчених та фахівців, які експлуатують
ядерні енергоблоки, ядерна галузь про-
тягом двох десятиріч демонструє висо-
кий рівень безпеки й надійності. Під-
вищення рівня ядерної та радіаційної без-
пеки ядерних установок, технічних рішень
і прогресивних технологій в рамках пред-
ставленої роботи сприяло підвищенню
рівня екологічної безпеки, зростанню
довіри суспільства до ядерних техноло-
гій, дало змогу планувати збільшення
виробництва електричної енергії на АЕС.

Впровадження результатів науково-
дослідних робіт у практику експлуатації
вітчизняних АЕС вплинуло на покращення
економічних та соціально-екологічних
показників. Сумарний розрахунковий
максимально очікуваний середньорічний
економічний ефект від впровадження
результатів роботи становить понад 520
мільйонів гривень.

Досягнуті результати наукових
досліджень та впровадження їх у практич-
ну діяльність дуже важливі для розвитку
ядерної галузі. На цей час є всі підстави
вважати, що ядерна енергетика стане
головним джерелом електричної енергії у
найближчі роки, але тільки за умови
ефективності її використання та постійно-
го підвищення рівня безпеки, що потре-
бує додаткових наукових досліджень,
розробки та впровадження нових техно-
логічних рішень.

Переконаний, що багаторічна праця
відомих українських атомників у складі
авторів представленої на здобуття
Державної премії України в галузі науки і
техніки Білея Д.В., Броннікова В.К., Гро-
мова Г.В., Комарова Ю.О., Колиханова
В.М., Мазуренка А.С., Носовського А.В.,
Скалозубова В.І., Шавлакова О.В., Щер-
біна В.М. за глибиною й результативністю
наукових досліджень, рівнем впровад-
ження та значимістю для ядерної галузі
заслуговує на присудження високої наго-
роди нашої держави.

Академік
Національної академії 

наук України,
лауреат Державної премії України 

В. Г. БАР’ЯХТАР

ДОСЯГНЕННЯ УКРАЇНСЬКИХ ВЧЕНИХ 
У ЗАБЕЗПЕЧЕННІ БЕЗПЕЧНОЇ ЕКСПЛУАТАЦІЇ
ТА ЕФЕКТИВНОСТІ АТОМНИХ СТАНЦІЙ



18 липня 2013 року №29 (659)

0   1   2   3   4   5   6   7   8   9   10   11   12   13   14   15   16 

Засновник: Професійна спілка 
працівників атомної енергетики 

та промисловості України
Видавець: Редакція газети 

«Атомник України»

Адреса редакції: вул. Шота Руставелі, 39/41
оф. 814, м. Київ, 01033

Газета «Атомник України»
Головний редактор

Микола ПЕТРИЧЕНКО
Телефон/факс: (044) 496-52-98

EYmail: atomnik@union.kiev.ua
atomnik@gmail.com

Газета виходить щотижня
Індекс — 21766

За точність викладених фактів 
відповідальність несе автор

Редакція листується з читачами 
лише на сторінках газети

При передруку посилання на «Атомник
України» обов’язкове

Свідоцтво про реєстрацію 
КВ №4480 від 21.08.2000 року

Газета віддрукована
у ПП «Трейд інформ»: м. Київ, 

вул. Новозабарська, 2/6.
Тираж 5000

Ціна договірна

4
СПАРТАКІАДА СхідГЗК: ДРУГИЙ ТУРЕТНО-ТУРИСТИЧНИЙ ФЕСТИВАЛЬ: ПІДТРИМКА СОЦІАЛЬНИХ ПАРТНЕРІВ ВП РАЕС

На спортивной базе
пгт Смолино состоялся
второй тур спартакиа-
ды основных подраз-
делений ВосГОКа по
трем видам спорта:
футбол, гиревой спорт
и перетягивание кана-
та. Хозяева спортив-
ной базы хорошо под-
готовились. Сильней-
шая команда по пере-
тягиваю каната, кото-
рую на протяжении 10
лет никто не может
пересилить, и на этот
раз никому не уступи-
ла ни одной победы:
смолинчане стали по-
бедителями спарта-
киады, второе место —
у команды РМЗ, на
третьем — Ингульская
шахта.

В упорной борьбе про-
ходили соревнования по
гиревому спорту, но и
здесь хозяевам не было
равных. На втором месте
— ингульчане, на треть-
ем — РМЗ.

Что касается футбола
— это гордость смолин-
чан, их команда успешно
выступает в соревнова-
ниях областного уровня.
В спартакиадном турни-
ре она показала слажен-
ную, тактически пра-
вильно поставленную иг-
ру и победила, второе
место — ГМЗ, третье —
Ингульская шахта.

Анализируя выступ-
ления команд по двум
турам, отмечу, что слож-
нее всего приходится
коллективу Новокон-

стантиновской шахты.
Своей спортивной базы
нет, туры проводятся по
выходным, а рабочие
шахты разъезжаются по
домам к семьям, есте-
ственно, это накладыва-
ет отпечаток на условия
формирования и участие
команд.

В целом второй тур
спартакиады прошел
очень организованно, без
травм, без протестов, это
радует. Но все же необ-
ходимо поработать со
зрителями, народ слабо
идет на наши мероприя-
тия. А ведь главная зада-
ча — привлекать к заняти-
ям физкультурой и спор-
том как можно больше
людей, организовывать
досуг для работников 
комбината, их детей и 
внуков.

Александр НЕЖУРА,
главный судья 
соревнований.

пгт Смолино
Кировоградской обл.

Победитель Победитель соревнований соревнований ——
Смолинская шахтаСмолинская шахта

« Б у р ш т и н о в и й
шлях» — це унікальний
е т н о - т у р и с т и ч н и й
фестиваль, який про-
ходить на Володими-
реччині Рівненської
області уже кілька років
поспіль. Він став справ-
жньою знахідкою для
тих, хто полюбляє зе-
лений туризм, та дає
можливість три дні
провести на лоні при-
роди, насолодитися 
чудовими поліськими
пейзажами, пізнати ав-
тентичний побут тутеш-
ніх жителів, взяти
участь у цікавих тури-
стично-спортивних ак-
ціях, проїхатися найдо-
вшою (106 км) діючою
у Європі вузькоколій-
ною залізницею, поміс-
цевому — «кукушкою».

Кожна сільська і се-
лищна рада Володими-
рецького району пред-
ставляла на фестивалі
свій населений пункт і
намагалася зробити це
якнайкраще. Тут і вишиті
на полотні рушники і
сорочки, і правічні обере-
ги, і унікальні ляльки-
мотанки, і солом’яні бри-
лі та іграшки, і кошики з
лози та вироби з дерева,
і глиняні горщики та
полумиски. Усе виготов-
лено роботящими рука-
ми поліщуків. А для
любителів смачненького
— справжні поліські делі-
катеси. Кожен охочий міг
скуштувати і з собою
прихопити шмат місце-
вого кулінарного дива —
мацика, поласувати спе-
ченими у справжній печі
пирогами з чорницею, а
запити усе терпким до-
машнім вином чи запаш-
ною медовухою.

Свою творчість гос-
тям фестивалю дарували
аматорські колективи
Володимиреччини. 

Родзинкою «Буршти-
нового шляху-2013» ста-
ла участь у фестивалі
Рівненської АЕС, яка зна-
ходиться на території
Володимирецького рай-
ону та є найбільшим під-
приємством регіону.

Оплесками зустріча-
ли на фестивальній галя-
вині учасників велопробі-
гу Кузнецовськ — Володи-
мирець, який пройшов з
ініціативи генерального
директора РАЕС та за
підтримки адміністрації і
профспілкового комітету
станції.

Велику концертну про-
граму підготували арти-
сти Палацу культури
Рівненської АЕС, які, як
завжди, виступили на

найвищому рівні та пода-
рували масу позитивних
емоцій. Крім того, впро-
довж усього дня діяла
виставка виробів гуртків-
ців ПК, а на майданчику
перед експозицією РАЕС
проводилися майстер-
класи, ігри та забави для
усіх охочих.

Дізнатися більше про
роботу поліського енер-
говелета — Рівненської
АЕС — гості фестивалю
могли біля тематичної
експозиції. Тут можна
було отримати інформа-
цію про роботу РАЕС та
атомну енергетику зага-

лом, взяти презентаційну
літературу та сувеніри.

Почесними гостями
«Бурштинового шляху»
стали голова облдержад-
міністрації Василь Бер-
таш, генеральний дирек-
тор Рівненської АЕС Пав-
ло Павлишин, начальник
обласного управління МВС
України Василь Лазутко,
голова райдержадміні-
страції Володимир Тка-
чук, які буквально за кілька
годин до початку фести-
валю взяли участь у від-
критті каплички у селі
Маюничі на межі Рівнен-
ської і Волинської областей.

А символом фестива-
лю традиційно є бур-
штин. Найрізноманітніші
прикраси та вироби з
цього поліського соняч-
ного каменю можна було
придбати у спеціалізова-
ному вагончику-магази-
ні. 

Фестиваль «Буршти-
новий шлях» привертає
увагу до Володимиреч-
чини як перспективного
туристичного краю. Тут є
куди поїхати і є що поба-
чити. Однак найбільшим
його багатством є зелені
ліси, чисті озера і привіт-
ні та щирі люди.

Рівненські атомники приїхали на
«Бурштиновий шлях» на велосипедах.
Велопробіг Кузнецовськ — Володи-
мирець на підтримку фестивалю від-
бувся з ініціативи генерального дирек-
тора Рівненської АЕС Павла Павлишина
та за сприяння адміністрації і проф-
спілкового комітету станції. 

Близько 50 спортсменів здолали
30-кілометрову дистанцію за півтори
години. Робили дві зупинки. Першу — у
селі Олізарка біля природного джерела
— попити студеної води, другу — непо-
далік Володимирця у селі Довговоля. У
районному центрі до колони приєдна-
лися ще декілька велосипедистів. 

— Мені дуже приємно, що так бага-
то людей відгукнулися на цю акцію, —
говорить генеральний директор РАЕС
Павло Павлишин. — Я сам дуже люблю
велосипедний спорт. А наш край
щонайкраще пристосований до вело-
сипедних прогулянок і туризму. Тут
красива природа, багато озер. Споді-
ваюся, що наступного року ми відкриє-
мо кілька туристичних маршрутів.
Гадаю, це буде популярним. Адже
люди хочуть простого відпочинку з рід-

ними і друзями на природі. Ми всіляко
будемо це підтримувати. 

Взяти участь в акції змогли усі охочі:
від великого до малого. Їхали цілими
сім’ями і досвідчені велосипедисти, і
початківці. Кажуть, мета одна — пропа-
гування дбайливого ставлення до
довкілля та популяризація здорового
способу життя. Учасників велопробігу
оплесками зустрічали на «Бурштино-
вому шляху».

Іванна КОВБ

На «Бурштиновий шлях» — на велосипедахНа «Бурштиновий шлях» — на велосипедах

У краю сонячного каменяУ краю сонячного каменя


